

Una istòria occitana

Une histoire occitane

FICHE TECHNIQUE / TECHNICAL DATA

Titre / Title: Une Histoire Occitane / An Occitan Story
Auteur-Réalisateur / Author-Director : Jean-Pierre Vedel

Durée / Length: 52'
Genre / Type: Documentaire / Documentary
Année de sortie / Year of release: 2015

Production / Production company : Marmitafilms
Partenaire / Partners : France Télévisions, Région Aquitaine, Région Midi-Pyrénées
Pays / Country: France
Producteurs / Producers: Emmanuel Quillet et Martine Vidalenc

Formats: HD, 2K
Langue originale / Original language: Français / French
Sous-titres disponibles / Available subtitles:
ISAN: ISAN 0000-0003-D5E3-0000-Z-0000-0000-6

Distribution / Ventes: distribution@midralgar.fr

SYNOPSIS

D'une chanson contestataire, emblème des grands combats sociaux qu'a connu le pays occitan dans les années 60 et 70, puis symbole d'une recherche d'identité régionale et musicale dans les années 80 et 90, la chanson occitane est devenue citoyenne. Elle s'est ouverte sur le monde et s'est enrichie au contact des autres musiques. Trois générations de chanteurs, trois époques, trois publics. C'est l'histoire de cette chanson que le film «une histoire occitane» va raconter.

A protest song, anthem of the great social fights the Occitan country knew in the 60s and 70s and then, symbolic of a regional identity search. In the 80s and 90s, Occitan music became citizen. She opened herself to the world and deepened her richness through the knowledge of other musical cultures. Three generations of singers, three eras, three audiences. It's the history of that genre that this movie will recount.